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Formanden for Frederikssund Taxa Jan Thulstrup stillede spørgsmål til sag nr. 54 ”Etablering af 
taxinævn for hele Hovedstadsregionen”. Borgmesteren henviste til behandling i forbindelse med 
sagen.
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Sag nr. 53 
 

Praksisundersøgelse om kommunernes opfølgning i sager om  
sygedagpenge 
 

Journal nr.: 16.19.00 
 

Sag fra: Direktøren for Social, Arbejdsmarked og Kommunikation 
 

Lovgrundlag: Retssikkerhedslovens § 79 a 
Sygedagpengelovens kapitel 10 a 
 

Sagsfremstilling: Ankestyrelsen har gennemført en praksisundersøgelse om kommuner-
nes opfølgning i sager om sygedagpenge. I undersøgelsen indgår 133 
sager af mindst 8 ugers varighed fra 21 kommuner. De tidligere Jæ-
gerspris, Skibby, Slangerup og Frederikssund kommuner har alle delta-
get i undersøgelse, hvorfor rapporten skal behandles af byrådet jfr. reg-
len herom i retssikkerhedslovens § 79a. 
 
Undersøgelsens hovedkonklusioner er: 

• I den overvejende del af sagerne har kommunerne foretaget op-
følgning helt eller i nogen grad i overensstemmelse med de fle-
ste regler og praksis 

• I næsten alle sagerne har kommunerne inddraget den syge-
meldte 

• I trefjerdedele af sagerne har kommunerne udarbejdet opfølg-
ningsplaner. I en fjerdedel af disse sager er planerne ikke udle-
veret til den sygemeldte 

• Ved første opfølgning blev hovedparten af sagerne visiteret til 
én af de 3 kategorier. Ved de efterfølgende opfølgninger blev 
kun totredjedele revisiteret 

• Opfølgningsgrundlaget var i næsten alle sager i orden og kom-
munerne har taget stilling om betingelserne for at modtage sy-
gedagpenge var opfyldt. Vurderingen fremgik i en del sager ikke 
direkte af sagen 

 
Ankestyrelsen anbefalinger er: 

• At kommunerne i højere grad udarbejder opfølgningsplaner og 
senest i umiddelbar forlængelse af 2. opfølgning 

• At kommunerne løbende sørger for at udbygge og justere op-
følgningsplanen, og udlevere opfølgningsplanen til den syge-
meldte 

• At kommunerne i højere grad sikrer, at det fremgår af sagen, at 
de løbende har taget stilling til, om den sygemeldte opfylder be-
tingelserne for at modtage sygedagpenge 

 
Disse anbefalinger er allerede indarbejdet i Jobcenter Frederikssunds 
arbejdsgange. 
 
Ankestyrelsen anbefaler yderligere: 

• At kommunerne tidligst muligt inddrager alle relevante aspekter i 
sagen, herunder tager initiativer med henblik på arbejdsfasthol-
delse - og at hurtig tilbagevenden til arbejdsarbejdsmarkedet ik-
ke altid behøver afvente den lægelige udredning 

• At kommunerne inddrager arbejdspladsen i opfølgningen og 
fremmer en tilbagevenden til arbejdsmarkedet for sygemeldte i 
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ansættelsesforhold samt sikrer, at sygemeldte i sager om grad-
vis tilbagevenden genoptager arbejdet i fuldt omfang, så hurtigt 
som muligt. 

 
Jobcenter Frederikssund vil i opfølgningen have skærpet fokus på 
hurtig tilbagevenden til arbejdsmarkedet, og tidlig inddragelse af ar-
bejdspladsen. 
 
Delvise raskmeldinger er et godt redskab til at fastholde sygemeldte 
i ansættelsesforholdet, men bør selvfølgelig hurtigst muligt afløses 
af en raskmelding. 
De 4 gamle kommuners anvendelse af delvise raskmeldinger var al-
le på eller over niveauet på landplan.  

Bevilling: Ingen betydning 
 

Økonomiske og  
personalemæssige 
bemærkninger: 
 

Ingen betydning 

Bilag: 1.  Ankestyrelsens praksisundersøgelser januar 2007 er fremlagt i loka-
le F 312   (kontoret ved siden af Peter Frost). Kan også læses på 
Ankestyrelsens hjemmeside www.ast.dk   

 
Indstilling: Direktøren for Social, Arbejdsmarked og Kommunikation anbefaler 

overfor  Erhvervs- og arbejdsmarkedsudvalget, Økonomiudvalget og 
Byrådet  
1. At redegørelsen godkendes 
2. At Jobcentret efterfølgende orienterer Ankestyrelsen om de tiltag 
rapporten har givet anledning til.  
 

Beslutninger: Erhvervs- og arbejdsmarkedsudvalget har på sit møde den 26. marts 
2007 godkendt indstillingen. 
 
Økonomiudvalget den 17. april 2007: 
 
Anbefales. 
 
Byrådet den 24. april 2007: 
 
Godkendt. 
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Sag nr. 54 Etablering af et taxinævn for hele Hovedstadsregionen 

 
Journal nr.: 
 

 

Sag fra: Direktøren for Erhverv og Teknik 
  

Lovgrundlag: LBK nr. 517 af 24/06/1999, med senere ændringer. 
 

Sagsfremstilling: Den 10. december 2006 har Folketinget vedtaget ændringer til LBK nr. 
517 af 24/06-1999. 
Ændringerne medfører blandt andet, at det med virkning fra 1. januar 
2007 blev muligt for kommunerne at etablere fælles forvaltningsenheder 
til at varetage de administrative rutiner der følger af taxilovgivningen. 
 
Indtil lovændringen havde alene kommunerne i det storkøbenhavnske 
område et fælles taxinævn, med deltagelse af København, Frederiks-
berg og kommunerne i Københavns Amt.  
 
Det er Transport- og Energiministerens vurdering, at der er behov for en 
fælles administration af taxiområdet i det Storkøbenhavns område, med 
det sigte at kunne levere en tilfredsstillende kundebetjening. 
 
Det er ministerens forventning at de involverede kommuner af egen drift 
tager initiativ til at etablere fælles taxinævn til varetagelse af de admini-
strative rutiner som følger af taxiloven i hovedstadsområdet. 
 
De administrative og myndighedsudøvende opgaver som vil overgå til et 
fælles taxanævn omfatter tildeling af bevillinger og førerkort, takstregule-
ringer, tilsyn med bestillingskontoret, klagebehandling mv., samt forefal-
dende administrative opgaver i tilknytning hertil. 
 
Det er oplyst, at såfremt et sådant fælles selskab ikke etableres, vil mini-
steren tage initiativ hertil. 
 
På dette grundlag har KL – KKR Hovedstaden tilskrevet kommunerne i 
Hovedstadsområdet med anmodning om en tilbagemelding om hvorvidt 
der er grundlag for at etablere et fælles taxinævn for hele Hovedstads-
regionen.  
 
Besvarelserne vil danne grundlag for den videre drøftelse på KKR-
mødet d. 11. maj 2007. 
 

Bevilling:  
 

Økonomiske og  
personalemæssige 
bemærkninger: 

Tilslutning til et fremtidigt taxinævn for Hovedstadsområdet vil, med de 
kendte priser (2007-niveau), andrage ca. 60.000,00 kr.  
Det er økonomiafdelingens vurdering, at finansieringen kan findes inden 
for det administrative budget.  En endelig afklaring vil foreligge efter den 
første budgetopfølgning. 
  

Bilag: 1. Brev fra KKR Hovedstaden af 6. marts 2007. 
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Indstilling: Direktøren for Erhverv og Teknik anbefaler overfor Teknik- og Miljøud-

valget at indstille overfor Økonomiudvalg og Byråd: 
 
1. At henvendelsen fra KKR Hovedstaden besvares med, at Frede-

rikssund Kommune er indstillet på at deltage i etableringen af et 
fælles Taxinævn, til varetagelse af de administrative rutiner vedr. 
taxi, dækkende Hovedstadsområdet.   

 
Beslutninger: Teknik- og Miljøudvalget den 12. april 2007: 

Skrivelser fra Jan Thulstrup samt fra Preben Hartvigsen og Jørgen 
Mortensen blev omdelt på mødet. 
 
Udvalget anbefaler at kommunen meddeler at man er indstillet på at 
indgå i drøftelserne om etablering af fælles administration af taxaområ-
det i et eller flere fællekommunale taxinævn, men at det bliver pointe-
ret, at der ved tildeling af bevillinger og dækningsområde for bevilling 
skabes sikkerhed for en tilfredsstillende kundebetjening i alle områder 
af Frederikssund kommune.  
 
Økonomiudvalget den 17. april 2007: 
 
Udvalgets indstilling anbefales. 
 
Byrådet den 24. april 2007: 
Formanden for Teknik & Miljøudvalget tilkendegav at ville indgå i dialog 
med taxabranchen med henblik på yderligere at kvalificere svar til 
KKR. 
 
Udvalgets indstilling godkendt. 
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Sag nr. 55 
 

Regulativ om tomgangskørsel 

Journal nr.: KL: 09.30.00 
 

Sag fra: 
 

Direktøren for Erhverv og Teknik (VVIll) 

Lovgrundlag: 
 
 

Bekendtgørelse om miljøregulering af visse aktiviteter, bek. nr. 1517 af 
den 14.12.206, §16 

Sagsfremstilling: For at få et redskab til at forebygge og stoppe luft - og støjforurening fra 
motorkøretøjer, der holder stille med motoren i gang, ønsker Frederiks-
sund Kommune at vedtage vedlagte regulativ om emnet. 
 
Frederikssund Kommune ønsker generelt at undgå tomgangskørsel. 
For at understrege dette fastsættes det tilladte interval hvor tomgangs-
kørsel må finde sted til 1 minut. Dette interval  er også anvendt i en 
række andre kommuner. 
 
Regulativet gælder for alle i Frederikssund Kommune. 
 
Der er dog undtagelser for hvornår bestemmelsen om hvor længe mo-
torerne må være i gang gælder. Disse undtagelser fremgår af vedlagte 
regulativ.  
 
Overtrædelse af regulativet medfører bødestraf og sagerne behandles 
som politisager. 
 
Regulativet offentliggøres i Fjordbyerne snarest efter Teknik- og Miljø-
udvalgets møde den 12. april 2007. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 
 

Ingen 

Bilag: 
 

1. Regulativ om tomgangskørsel i Frederikssund Kommune.  

Indstilling: Direktøren for Erhverv og Teknik anbefaler at Teknik- og Miljøudvalget 
indstiller overfor Økonomiudvalg og Byråd at: 
 
1. godkende vedlagte regulativ om tomgangskørsel i Frederikssund 

Kommune. 
 

Beslutninger: Teknik- og Miljøudvalget den 12. april 2007: 
Udvalget ønsker en justering af teksten i §1 blot skal anføres udryk-
ningskøretøjer. 
Desuden ønsker udvalget at  tidsbegrænsningen i forhold til afisning og 
afdugning sættes til 2 minutter. 
Kenneth Jensen ønsker tidsbegrænsningen i forhold til afisning og af-
dugning sættes til 3 minutter.  
I øvrigt indstilles regulativet til økonomiudvalget og byrådets godkendel-
se.  
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Økonomiudvalget den 17. april 2007: 
 
Udvalgets indstilling anbefales, jvf: 
 

• justering forslagets § 1  
• tidsbegrænsning 2 min. 
• godkendelse af regulativ 

 
Kommunens institutioner og arbejdspladser skal gøres særskilt op-
mærksom på regelsættet. 
 
Byrådet den 24. april 2007: 
 
Økonomiudvalgets indstilling godkendt. 
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Sag nr. 56 Forskrift for støj og vibrationer i Frederikssund Kommune 

  
Journal nr.: KL: 09.00.00 

Captia: 001806-2007 
 

Sag fra: Direktøren for Erhverv og Teknik 
  

Lovgrundlag: Miljøstyrelsens bekendtgørelse nr. 1517 af 14/12 2006, § 6. 
 

Sagsfremstilling: Forskriften har til formål at forebygge gener og konflikter på grund af 
støj og vibrationer som virksomheders aktiviteter kan give anledning til. 
 
Virksomheder skal følge de krav, som er beskrevet i forskriften.  
Forskriften gælder ikke for virksomheder, der allerede har fået udstuk-
ket støjkrav andet steds, f.eks. virksomheder med en miljøgodkendelse. 
Bygge- og anlægsaktiviteter på alle virksomheder er reguleret af for-
skriften. 
 
De i forskriften angivne støjkrav følger Miljøstyrelses vejledninger på 
området med undtagelse af  

• at støjkravet til bygge- og anlægs arbejde i dagtimerne på hver-
dag er lempet, hvor der er givet tilladelse til at udsende mere lyd 
og  

• at støjkravet er skærpet i forhold til at en række aktiviteter, som 
kun må forgå i dagtimerne på hverdage  

 
Ved f.eks. opstart af bygge- og renoveringsprojekter vil forskriften blive 
udleveret af Byg/Natur og miljø. Forskriften vil endvidere kunne findes 
på Frederikssund Kommunes hjemmeside. 
Forskriften giver Frederikssund Kommune mulighed for straks at ind-
skærpe overskridelse af støjkrav. Uden en forskrift vil Kommunen skulle 
udstede påbud om overholdelse af støjkrav i hver enkelt sag, hvilket gør 
håndhævelsen besværlig og langsommelig. 
 

Bevilling: - 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 
 

- 

Bilag: 
 

1. Forskrift for støj og vibrationer i Frederikssund Kommune 

Indstilling: Direktøren for Erhverv og Teknik anbefaler at Teknik- og Miljøudvalget 
indstiller overfor Økonomiudvalg og Byråd at: 
 

1. vedlagte Forskrift for støj og vibrationer i Frederikssund Kom-
mune godkendes. 

 
Beslutninger: Teknik- og Miljøudvalget den 12. april 2007: 

Udvalget anbefaler økonomiudvalg og byråd, at godkende forslaget til 
forskrifterne for støj og vibrationer  
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Økonomiudvalget den 17. april 2007: 
 
Anbefales. 
 
Anne Mette Worch tog forbehold. 
 
Byrådet den 24. april 2007: 
 
Godkendt. 
 
Der skal etableres en smidig og hurtig dispensationsordning. 
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Sag nr. 57 
 

Udpegning af medlem til Bestyrelsen for Ungdommens Uddannel-
sesvejledningscenter i Egedal og Frederikssund Kommuner (UU 
Vest) 
 

Journal nr.: 17.27.00 P24 
 

Lovgrundlag: Vedtægter 
 

Sagsfremstilling: I forbindelse med udpegning af Bestyrelse til UU Vest var der fra admi-
nistrativ side foreslået en bestyrelse bestående af de kommunale Job-
centerchefer samt skolecheferne fra henholdsvis Egedal og Frederiks-
sund Kommuner. 
 
Med baggrund i ønske om politisk repræsentation i bestyrelsen har der 
været administrativ dialog mellem Frederikssund og Egedal kommuner 
vedrørende dette emne og der er opnået enighed om at begge kommu-
nalbestyrelser anmodes om at udpege et medlem til bestyrelsen for UU 
vest samt personlig suppleant for denne. 
 
UU Vest´s bestyrelse foreslås således nu at bestå af, de kommunale 
jobcenterchefer, skolecheferne samt et politisk udpeget medlem fra 
henholdsvis Egedal og Frederikssund Kommuner. 
 
Tilsynsmyndigheden har været kontaktet med henblik på en vurdering 
af bestyrelsessammensætning samt vedtægter og har tilkendegivet det 
foreliggende forslag ikke giver anledning til nogen bemærkninger. 
Tilsynet vil endeligt godkende Bestyrelsessammensætning samt ved-
tægter efter vedtagelse i de to Byråd. 
 

Økonomiske og  
personalemæssige 
bemærkninger: 
 

Ingen økonomiske konsekvenser 
 

Bilag: 1. Styrelsesvedtægt for UU Vest 
 

Indstilling: Direktøren for Opvækst og Uddannelse indstiller overfor Økonomiud-
valg og Byråd: 
 

1. at forslag til vedtægter for UU vest godkendes. 
2. at udpege et medlem til Bestyrelsen for UU Vest samt personlig 

suppleant for denne. 
 

Beslutninger: Økonomiudvalget den 17. april 2007: 
1. Anbefales. 
2. Borgmesteren foreslog Anne Mette Worch som bestyrelsesmed-

lem. Anbefales.  
Forslag til suppleant fremsættes på Byrådsmødet. 

 
Byrådet den 24. april 2007: 
 

1. Vedtægterne godkendt. 
2. Borgmesteren foreslog, at Anne-Mette Worch blev valgt som 

bestyrelsesmedlem og Ole Søbæk blev valgt som suppleant. 
Godkendt. 
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Sag nr. 58 
 

Skolestrukturdebatten 

Journal nr.:  17.01.04 A09 
 

Sag fra:  Skoleafdelingen 
 

Lovgrundlag:  Relevante bekendtgørelser:  
BEK nr. 500 af 13/06/2003: 
Bekendtgørelse om fælles ledelse for flere folkeskoler  
BEK nr. 802 af 13/07/2004:  
Bekendtgørelse om fælles ledelse for folkeskoler og kommunale dagtil-
bud i landdistrikter 
BEK nr. 615 af 19/07/1993 
Bekendtgørelsen om proceduren ved en skolenedlæggelse 
 

Sagsfremstilling:  Der er udarbejdet et overordnet oplæg omkring visionerne for en tids-
svarende folkeskole og skolestrukturen i Frederikssund Kommune.  
Oplægget er præsenteret mundtligt for byrådet d. 30.1.2007. 
 
I forbindelse med vedtagelsen af budget 2007 blev der vedtaget en 
besparelse på skoleområdet på kr. 1,7 mio. i skoleåret 08/09, kr. 5,7 
mio. i skoleåret 09/10 og kr. 8 mio. fra 10/11. 
 
Som udgangspunkt for den videre proces fremlægges hermed forslag 
om nedsættelse af projektgruppe. Der fremlægges endvidere forslag til 
kommissorium for projektgruppens arbejde.  
 
Endvidere bedes udvalget tage stilling til tidsplanen for projektgruppens 
arbejde.  
 

1. Nedsættelse af projektgruppe og referencegruppe 
Der nedsættes en projektgruppe med følgende medlemmer: 
Anders Ramsing, Skolechef 
Helle Dydensborg, Pædagogisk konsulent 
Lone Hallengreen, Konsulent fra Procesressourcer 
 
Endvidere nedsættes en referencegruppe som projektgruppen kan ind-
drage efter behov. Referencegruppen har følgende medlemmer:  
Michael Morsing – Analyse og udviklingschef 
Arne Kirt Hansen – Plan og analysechef 
Malene Wind – Konsulent Procesressourcer 
Dorte Søndergård – Leder af byggesektionen 
Bjarne Nielsen – Fagchef Kvalitet og særopgaver 

 
2. Forslag til kommissorium 

Projektgruppen bedes udarbejde forslag til en ny skolestruktur i Frede-
rikssund Kommune.  
 
Forslaget skal pege frem mod en tidssvarende skolestruktur, hvor der 
arbejdes med at give eleverne de faglige, personlige og sociale kompe-
tencer der efterspørges i forandringssamfundet. Målet er samtidig at 
etablere en skolestruktur, der tilpasset lokale geografiske forhold og 
med et fælles overordnet indhold, sikrer den bedst mulige udnyttelse af 
ressourcerne. 
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Løsningsforslagene skal indeholde beregninger vedr.  

- bygningsmæssige forandringer 
- fremtidige klassedannelser /skoledistrikter 
- trafikforhold og skolebuskørsel 
- øvrige driftsudgifter. 

 
3. Forslag vedr. tidsplan for arbejdet 

Forslaget om skolestrukturændringer skal sendes i høring i 8 uger.  
Efter høringsfristen skal der gå 4 uger inden forslaget kan vedtages, 
hvis der er fremsat indsigelser i høringsperioden.  
 
Det fremgår ovenfor at der ikke er repræsentanter fra kredsen eller 
forældrebestyrelserne i projektgruppen eller referencegruppen. Der 
lægges op til en meget åben proces, hvor der hurtigt udarbejdes et 
”idekatalog” som udsendes til alle involverede parter. På baggrund af 
dialogen omkring dette idekatalog udarbejdes det egentlige høringsma-
teriale. Endvidere afholdes en skolepolitisk konferencedag med inspira-
tionsoplæg og debat. 
  
Der er udarbejdet to forskellige forslag til tidsplaner.  
 
Tidsplan A som kan opfylde de budgetmæssige forudsætninger allere-
de fra skoleåret 2008/2009. Det egentlige arbejde med at udarbejde 
høringsoplægget vil være begrænset til 6 uger i perioden 12.06-27.07. 
Denne tidsplan bliver meget stram, og forudsætter bl.a. at udvalgsmø-
det d. 13.8 fremrykkes en uge og afholdes d. 6.8. Lovkravet om høring i 
8 uger samt de efterfølgende 4 uger inden beslutningen må træffes kan 
kun lige akkurat overholdes i denne tidsplan. 
  
Tidsplan B som ikke kan opfylde de budgetmæssige forudsætninger for 
2008 og kun med halv virkning i budget 2009 – idet hele implemente-
ringen rykkes et skoleår.  
En ændring af hele skolestrukturen er en enorm opgave, som kommer 
til at berøre mange parter. Fordelen ved denne tidsplan er selvfølgelig, 
at der bliver god tid til at få belyst konsekvenser og udarbejdet bereg-
ninger på de forskellige løsningsmuligheder. Der vil endvidere blive 
bedre muligheder for at inddrage de implicerede parter i en løbende 
dialog.  
 

Bevilling:   
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger:  
 

I forbindelse med udarbejdelsen af forslag til den kommende skole-
struktur forventes der udgifter til ekstern konsulentbistand mv. Beløbet 
anslås til kr. 500.000. 
Økonomisk afdeling har ingen kommentarer til sagen. Finansierings-
model vil blive fremlagt i mødet. 
 

Bilag:  1. Tidsplan med forventet vedtagelse november 2007, dateret 
15.03.2007. 

 
2. Tidsplan med forventet vedtagelse oktober 2008, dateret 

15.03.2007. 
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Indstilling:  Direktøren for Opvækst og Uddannelse anbefaler, at Opvækst og Ud-
dannelsesudvalget indstiller til Økonomiudvalg og Byråd:   
 
1. At der nedsættes projektgruppe og referencegruppe som beskrevet. 
2. At forslag til kommissorium godkendes. 
3. At der godkendes en tidsplan for arbejdet 
 

Beslutninger:  Opvækst og Uddannelsesudvalget den 26. marts 2007: 
Anbefales godkendt idet projektgruppen udvides med direktøren for 
Opvækst og Uddannelse. 
 
Tidsplan A anbefales. 
 
Økonomiudvalget den 17. april 2007: 
 
Analyseudgiften afholdes over det administrative budget. 
 
Udvalgets indstilling anbefales, herunder vedrørende 

1. projektgruppe og referencegruppe 
2. kommissorium 
3. tidsplan A. 

 
Byrådet den 24. april 2007: 
 
Økonomiudvalgets indstilling blev godkendt. Kommissoriet tilføjes, at 
relationer til klub og SFO skal inddrages. 
 
Indstilling med ovenstående godkendt. 
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Sag nr. 59 Kvalitetsrapport for folkeskolen 

 
Journal nr.: 17.01.00 P23 

 
Sag fra: Direktøren for Opvækst og Uddannelse 

 
Lovgrundlag: Folkeskoleloven 

 
Sagsfremstilling: I henhold til folkeskolelovens § 40 a skal der fra skoleåret 2006/07 årligt 

udarbejdes en kvalitetsrapport for folkeskolen. Der er udarbejdet en 
bekendtgørelse, der fastlægger det nærmere indhold heraf (vedlagt). 
 
Kvalitetsrapport for folkeskolen er et led i folketingets ønske om at få 
præciseret det kommunale ansvar for styring af folkeskolen. 
Som det ses af bekendtgørelsen, er det ganske omfattende og konkrete 
beskrivelser af såvel den enkelte skole som det samlede kommunale 
skolevæsen, der kræves, jfr. vedlagte notat. 
I bemærkningerne til loven præciseres det, at det er det samlede byråd, 
der skal drøfte rapporten på et møde inden den 15.oktober hvert år. 
 
Det foreslås, at kommunalbestyrelsen skal udarbejde handlingsplaner, 
når det faglige niveau på en skole ikke er tilfredsstillende. 
Kvalitetsrapport og handlingsplaner skal være tilgængelig på internettet.
 
Undervisningsministeriet vil følge den faglige udvikling i folkeskolen og i 
givet fald pålægge den enkelte kommunalbestyrelse at udarbejde en 
handlingsplan i tilfælde af vedvarende dårlig kvalitet. 
Der er nedsat et særligt Råd for Evaluering og Kvalitetsudvikling af Fol-
keskolen, der skal følge kommunernes arbejde, bl.a. gennem de årlige 
kvalitetsrapporter.  
Rådet har i sin første indstilling til ministeren udpeget følgende 3 fokus-
områder for de kommende år: 

• Elever med særlige behov – omfattende negativ social arv, spe-
cialundervisning og indvandrere og efterkommere 

• Ledelse og forældresamarbejde 
• Overgang fra folkeskole til ungdomsuddannelserne 

 
Frederikssund kommune 
Kravene til kvalitetsrapporten sikrer, at såvel skolevæsenet som de en-
kelte skoler bliver evalueret på det faglige område i form af såvel karak-
terer ved de afsluttende prøver som resultaterne af de nationale tests.  
For at sikre, at de øvrige mere alment dannende områder fra folkesko-
lens formålsparagraf, bliver evalueret – og dermed sikrer et mere dæk-
kende billede af såvel den enkelte skoles som det samlede skolevæ-
sens indsats - foreslås det, at der kommunalt besluttes fra 2008 at sup-
plere rapporten årligt med evalueringer på følgende områder: 
 

• Undersøgelser af elevernes synspunkter og trivsel 
• Undersøgelser af forældrenes synspunkter på skolens indsats 

 
Det vedlagte notat giver en uddybende beskrivelse af lovgivningens 
krav til kvalitetsrapporten. 
Der er tillige foreslået en fordeling af opgaver mellem byråd, forvaltning 
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og de enkelte skoler og en tidsplan for arbejdet. 
 
Det foreslås, at arbejdet med den samlede kvalitetsrapport udføres i 
henhold til beskrivelsen i ovenstående samt i vedlagte notat. 
Indholdet i notatet er udarbejdet i samarbejde med skolelederne. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og  
personalemæssige 
bemærkninger: 
 

Ingen 

Bilag: 1. Bekendtgørelse af 22. februar 2007 om anvendelse af kvalitetsrap-
porter i kommunalbestyrelsernes arbejde med evaluering og kvali-
tetsudvikling af folkeskolen. 

 
2. Notat af 16.marts 2007 om anvendelse af kvalitetsrapporter og 

handleplaner m.v. 
 

Indstilling: Direktøren for Opvækst og Uddannelse indstiller, at Opvækst og Ud-
dannelsesudvalget anbefaler Økonomiudvalg og Byråd, at  
 
1. Arbejdet med kvalitetsrapport for folkeskolen gennemføres i hen-

hold til ovenstående samt vedlagte notat. 
 

Beslutninger: Opvækst og Uddannelsesudvalget den 26. marts 2007: 
Godkendt. 
 
Økonomiudvalget den 17. april 2007: 
 
Anbefales. 
 
Morten Skovgaard tog forbehold for afklaring af spørgsmål vedrørende 
analyse af medarbejdertilfredshed og specialundervisning. 
 
Byrådet den 24. april 2007: 
 
Formanden for Opvækst- og Uddannelsesudvalget Anne-Mette Worch 
foreslog at rapporten suppleres med endnu et evalueringsområde: Un-
dersøgelse af elevernes sprog- og læsefærdigheder. 
 
Forlag samt indstilling godkendt. 
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Sag nr. 60 Forslag til lokalplan 008 for fire parceller i Røgerup 

 
Journal nr.: 01.02.05P16 - 000637-2007 / avisk 

 
Sag fra: By og Land 

 
Lovgrundlag: Planloven 

 
Sagsfremstilling: Frederikssund Kommune har overtaget en sag fra tidligere Skibby Kom-

mune vedrørende et lokalplanforslag for Nakkedamsvej 98. Ejendommen 
huser i dag en betonvarefabrik, som ejeren (Horns-Herreds Betonvarefa-
brik ApS) ønsker at afvikle for at udstykke grunden til fire helårsparceller. 
 
Skibby Byråd tiltrådte den 20. december 2006, at det fremsendte oplæg 
til lokalplan for Nakkedamsvej 98, matr.nr. 1f Røgerup By, Ferslev, frem-
lægges til offentlig debat. Det bemærkes, at der inden en offentliggørelse 
vil være behov for mindre redaktionelle ændringer.  
 
By og Land fremlægger derfor forslag til lokalplan 008 for fire parceller i 
Røgerup. 
 
Lokalplanforslag 008 muliggør en udstykning af fire grunde på mellem 
700 og 940 m2 til opførelse af helårsbeboelse. Der fastlægges bebyggel-
sesregulerende bestemmelser med henblik på et opnå en god sammen-
hæng de nye boliger imellem samt mellem lokalplanområdet og det eksi-
sterende landsbymiljø. 
 
En konvertering af området fra betonvarefabrik til boligbebyggelse vurde-
res at stemme bedre overens med landsbymiljøet og dets kvaliteter.   
 

Bevilling: Ingen bemærkninger 
 

Økonomi og perso-
nalemæssige kon-
sekvenser: 

Ingen bemærkninger 

Bilag: 1. Lokalplanforslag 008 
 

Indstilling: By og Land indstiller, at Plan- og Udviklingsudvalget anbefaler overfor 
Økonomiudvalget og Byrådet: 
 

1. at lokalplanforslag 008 fremlægges i offentlig høring i 8 uger i 
henhold til Planlovens bestemmelser.  

 
Beslutninger: Plan- og Udviklingsudvalget den 12. april 2007, sag nr. 45: 

Indstillingen tiltrådt, med redaktionelle ændringer. 
 
Økonomiudvalget den 17. april 2007: 
 
Anbefales. 
 
Byrådet den 24. april 2007: 
 
Godkendt. 
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Sag nr. 61 Forslag til lokalplan 006 for erhvervsområde vest i Slangerup 

 
Journal nr.: 01.02.05P16 - 000032-2007 /avisk 

 
Sag fra: By og Land 

 
Lovgrundlag: Planloven 

 
Sagsfremstilling: Gældende kommuneplan for tidligere Slangerup Kommune udlægger et 

område til erhverv på 14,6 ha fordelt på 4 ejere, hvor Frederikssund 
Kommune, som den ene af ejerne, står for 10,1 ha. 
 
Plan- og Udviklingsudvalget besluttede ved møde den 8. marts 2007 at 
udarbejde et lokalplanforslag for det af Frederikssund Kommune ejede 
areal. 
 
By og Land fremlægger derfor lokalplanforslag 006 for erhvervsområde 
vest i Slangerup (bilag 1) i overensstemmelse med kommuneplanen. 
 
Lokalplanen muliggør udstykninger af erhvervsgrunde i området. Der 
indføres afstandszoner til omkringliggende boligbebyggelse, der angiver, 
hvor virksomhedstyper af forskellig miljøklasse i fremtiden kan placeres. 
Endvidere fastlægges placering af beplantningsbælter, samt byggelinier 
bag hvilke ny bebyggelse må opføres. Der udlægges også areal til nye 
veje til betjening af fremtidige erhvervsgrunde.  
 
En del af lokalplanområdet omfatter et areal, hvorpå der ikke må bebyg-
ges, grundet hensynet til højspændingsledninger. I dette delområde fast-
sættes grundstørrelsen til minimum 2500 m2. I lokalplanområdets andet 
delområde er der mulighed for at udstykke lidt mindre grunde på mini-
mum 2000 m2.   
 
Endelig fastlægger lokalplanen, at bebyggelse inden for lokalplanområ-
det skal opføres med et arkitektonisk udtryk, der yder et positivt bidrag til 
lokalplanområdets helhedsindtryk.  
 

Bevilling: Ingen bemærkninger 
 

Økonomi og perso-
nalemæssige kon-
sekvenser: 

Ingen bemærkninger 

Bilag: 1. Lokalplanforslag 006 
 

Indstilling: By og Land indstiller, at Plan- og Udviklingsudvalget anbefaler overfor 
Økonomiudvalget og Byrådet: 
 

1. at lokalplanforslag 008 fremlægges i offentlig høring i 8 uger i 
henhold til Planlovens bestemmelser.  
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Beslutninger: Plan- og Udviklingsudvalget den 12. april 2007, sag nr. 43: 

Indstillingen tiltrådt. 
 
Økonomiudvalget den 17. april 2007: 
 
Anbefales. 
 
Byrådet den 24. april 2007: 
 
Godkendt. 
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Sag nr. 62 Kommuneplantillæg nr. 25 og Lokalplan nr. 106 for et boligområde 

ved A.C. Hansensvej 7 i Frederikssund – til udsendelse i suppleren-
de 14 dages høring 
 

Journal nr.: 01.02.0516/ 0000139-2007 
01.02.15P16/ 000141-2007 
 

Sag fra: By og Land/ awegn 
 

Lovgrundlag: Planloven 
 

Sagsfremstilling: Forslag til Kommuneplantillæg nr. 25 og Lokalplan nr.106 blev den 7. 
november offentliggjort sammen med en miljøscreening af planerne. 
Planforslagene har været i høring i 8 uger med høringsfrist 2. januar 
2007. I forbindelse med offentliggørelsen af lokalplanforslaget blev det 
også offentliggjort, at der ikke udarbejdes miljøvurdering og at der di-
spenseres fra åbenskyttelseslinien i området. Der er ikke modtaget kla-
ger/ indsigelser mod disse afgørelser.  
 
I løbet af høringsperioden er indkommet fire høringssvar angående lo-
kalplanen fra hhv. HUR, Foreningen for Bygnings- og Landskabskultur i 
Frederikssund samt Klub Mix og Andelsboligforeningen Stationen. Se 
oversigt over høringssvar og forvaltningens bemærkninger hertil, bilag 1. 
 
Efterfølgende har ejeren af A.C. Hansensvej anmodet om ændringer af 
lokalplanen, således at den muliggør dels det oprindelige projekt (opfø-
relse af ny boligejendom i 3 etager) dels nyt projekt (genanvendelse og 
ombygning af den eksisterende bygning til bolig- og erhvervsformål.) Det 
nye projekt forudsætter ændringer af lokalplanen herunder af formålsbe-
stemmelserne, anvendelsesbestemmelser, byggefelt, placering af parke-
ringspladser m.v. samt bygningens udseende. 
 
Ændringerne har et omfang, som i de fleste tilfælde ville medføre krav 
om fornyet lokalplanlægning. By og Land vurderer imidlertid, at områdets 
overordnede karakter ikke ændres væsentligt set i lyset af områdets nu-
værende karakter  - herunder bl.a. at der ikke er nabobebyggelse, som 
der skal tages hensyn til. Endvidere er intentionerne i det oprindelige 
kommuneplantillæg for byomdannelsesområdet ved stationen (tillæg nr. 
16), samt bestemmelserne i det sammen med lokalplanforslaget fremlag-
te kommuneplantillæg nr. 25 stadig overholdt.  
 
By og land har derfor overfor Plan- og Udviklingsudvalget anbefalet, at 
det meddeles ansøger/ ejer, at Plan- og udviklingsudvalget er positiv 
overfor at muliggøre det nye projekt, under forudsætning af bl.a., at stue-
etagen udelukkende anvendes til erhverv i miljøklasse 1og 2, som er 
forenlige med boligformål, herunder liberalt erhverv, kontor, og service-
erhverv , og at projektet bearbejdes i samarbejde med By og Land med 
henblik på at minimere de befæstede arealer på grunden, samt at den 
reviderede lokalplan udsendes i en supplerende høring på to uger inden 
endelig vedtagelse. 
Plan- og Udviklingsudvalget godkendte dette på møde den 8. marts 07. 
 
Efterfølgende har By og Land drøftet de ønskede ændringer med Er-
hverv og Teknik og med grundejeren. Kommunens vejmyndighed har 
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meddelt, at ind- og udkørsel til Marbækvej er meget problematisk set i 
lyset af den forventede øgede trafik på vejen, ikke mindst set i forhold til, 
at grunden skal kunne anvendes til erhverv. Udkørslen til Marbækvej 
ønskes derfor lukket.  
Grundejeren har meddelt, at han er indforstået med Plan – og Udvik-
lingsudvalgets afgørelse og med at området udelukkende trafikforsynes 
fra Baneledet. 
By og land har nu revideret lokalplanen, således at den åbner mulighed 
for dels det oprindelige projekt, dels projekt for genanvendelse og på-
bygning af eksisterende bygning. Lokalplanen er således blevet mere 
fleksibel og mindre knyttet til det konkrete projekt. Bl.a. er byggefeltet 
udvidet, og der henvises ikke længere til bindende facadeskitser. Som 
følge af vejmyndighedens udtalelser ændres vejadgangen til området til 
udelukkende at gå via Baneledet.  
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og per-
sonalemæssige be-
mærkninger: 
 

Ingen 

Bilag: 1. Oversigt over høringssvar og forvaltningens bemærkninger hertil 
2. Revideret lokalplan 106 med indbygget kommuneplantillæg nr. 25 til 

udsendelse i 14 dages ekstra høring 
(Bilag 2 sendes digitalt i 2 udgaver: 2a(pdf-fil), som er den endelige 
udgave med kortbilag og 2b (word-fil) som er lokalplanteksten med 
markering af de ændringer, som er foretaget efter den offentlige hø-
ring. Ændringsfunktionen kan slås fra under words menupunkt funkti-
oner.) 
 

Indstilling: By og Land indstiller, at Plan- og Udviklingsudvalget overfor Økonomiud-
valget og Byrådet anbefaler,  
 

1. at vedlagte lokalplan 106 samt det indbyggede kommuneplantil-
læg nr. 25, med de i bilaget viste ændringer, udsendes i supple-
rende 14 dages høring inden endelig vedtagelse. 

 
Beslutninger: Plan- og Udviklingsudvalget den 12. april 2007,sag nr. 40: 

Indstillingen godkendt. 
 
Økonomiudvalget den 17. april 2007: 
 
Anbefales. 
 
Byrådet den 24. april 2007: 
 
Godkendt. 
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Sag nr. 63 Udpegelse af midlertidige medlemmer til de almennyttige boligsel-

skabers bestyrelser i Skibby og Jægerspris 
 

Journal nr.:  
 

Sag fra: Chefen for Politisk Sekretariat 
 

Lovgrundlag: Lov om almene boliger §13 
 

Sagsfremstilling:  
 

Byrådet har jf. beslutning d.20. november 2006 ikke ønsket at udpege 
medlemmer til de almennyttige boligselskabers bestyrelser. På denne 
baggrund har kommunen modtaget en henvendelse fra DAB om mu-
ligheden for at Byrådet udpeger midlertidige medlemmer af bestyrel-
serne i de almennyttige boligselskaber i Skibby og Jægerspris. DAB 
foreslår at udpegningen sker til udgangen af 2007. Dette vil give DAB 
mulighed for at nå at ændre vedtægterne. 
 
Skibby Kommune har til SaB hidtil haft udpeget Niels Jørgen 
Pedersen og Eric Munch. 
 
Jægerspris kommune har til JaB haft udpeget Torben Petterson og 
Kirsten Andersen. Som kommunens repræsentanter med særlig inte-
resse for ældreområdet har Bjarne Jensen og Bent Puggaard været 
udpeget. Der har således i alt været udpeget 4 til JaB. 
 
De hidtil udpegede er blevet spurgt om de kunne være interesserede i 
at fortsætte indtil udgangen af 2007. På nuværende tidspunkt har alle 
svaret positivt tilbage, der mangler dog pt. svar fra et medlem. Der vil til 
mødet blive givet en opdateret tilbagemelding. 
 
Det er intet krav om at de udpegede medlemmer skal være Byråds-
medlemmer. 
 
Der er aftalt bestyrelsesmøder d. 6. juni 2007 i begge bestyrelser. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og  
personalemæssige 
bemærkninger: 
 

Ingen 

Bilag: Ingen 
 

Indstilling: Chefen for Politisk Sekretariat indstiller overfor Økonomiudvalg og Byråd 
at 

1. de medlemmer som er blevet udpeget som kommunens med-
lemmer i de almennyttige boligselskabers bestyrelser i Skibby og 
Jægerspris med funktionsperiode indtil d. 31. december 2006, og 
som ønsker at fortsætte, udpeges som medlemmer indtil udgan-
gen af 2007. 

2. der udpeges nye midlertidige medlemmer for dem der ikke måtte 
ønske at fortsætte for perioden indtil ultimo 2007. 
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Beslutninger: Økonomiudvalget den 17. april 2007: 

 
Anbefales. 
 
Byrådet den 24. april 2007: 
 
Godkendt. 
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Sag nr. 64 Udpegelse af byrådsmedlem til E. ON Varme Danmark 

 
Journal nr.:  

 
Sag fra: Chefen for Politisk Sekretariat 

 
Lovgrundlag: Varmeforsyningslovens §23h. 

 
Sagsfremstilling:  
 

E.ON Varme Danmark (herefter E.ON) har henvendt sig til Byrådet for 
at bede om at der udpeges et byrådsmedlem til bestyrelsen for E. ON.  
 
Formålet med udpegningen er at sikre forbrugerindflydelsen, idet Fre-
derikssund Kommune er en del af E.ON´s fjernvarmeforsyningsområ-
de. Der er således 1.700 fjenvarmebrugere i Frederikssund tilsluttet 
E.ON´s fjernvarmenet. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og  
personalemæssige 
bemærkninger: 
 

Ingen 

Bilag: Ingen 
 

Indstilling: Chefen for Politisk Sekretariat indstiller overfor Økonomiudvalg og Byråd 
at 

1. der udpeges et medlem til bestyrelsen af E.ON Varme Danmark 
 

Beslutninger: Økonomiudvalget den 17. april 2007: 
 
Borgmesteren foreslog Morten Skovgaard.  
Forslaget anbefales. 
 
Byrådet den 24. april 2007: 
 
Morten Skovgaard blev valgt. 
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Sag nr. 65 Udpegelse af suppleant til det regionale udviklingsråd 

 
Journal nr.: 
 

 

Sag fra: Chefen for Politisk Sekretariat 
 

Lovgrundlag: Bekendtgørelse nr. 162 af 10. marts 2006 
 

Sagsfremstilling:  
 

På Byrådets møde d. 27. februar sag nr. 28 blev Tina Tving Stauning 
valgt som repræsentant til det regionale udviklingsråd. 
 
Ifølge udkast til forretningsordnen for udviklingsrådet (§6) kan en re-
præsentant anmelde en suppleant. Denne skal dog have samme 
kompetence til at træffe beslutninger som repræsentanten.  
 
Forretningsordnen behandles på Det regionale Udviklingsråd´s møde 
d. 25. april. Det oplyses fra Statsforvaltningen Hovedstaden, at flere 
kommuner har udpeget suppleanter.  
 
På denne baggrund ønskes udpeget en suppleant for Tina Tving 
Stauning. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og  
personalemæssige 
bemærkninger: 
 

Ingen 

Bilag: Ingen 
 

Indstilling: Chefen for Politisk Sekretariat indstiller overfor Økonomiudvalg og Byråd 
at 

1. der udpeges en suppleant til Det regionale Udviklingsråd. 
 

Beslutninger: Økonomiudvalget den 17. april 2007: 
 
Borgmesteren foreslog Jens Ross Andersen.  
Forslaget anbefales. 
 
Byrådet den 24. april 2007: 
 
Jens Ross Andersen blev valgt. 
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Sag nr. 66 Udpegelse af medlem til repræsentantskabet for Fonden Wonderful 

Copenhagen 
 

Journal nr.: 
 

 

Sag fra: Chefen for Politisk Sekretariat 
 

Lovgrundlag: Fundats for Fonden Wonderful Copenhagen 
 

Sagsfremstilling:  
 

Frederikssund Kommune skal udpege et medlem til repræsentantska-
bet for Fonden Wonderful Copenhagen. 
 
Repræsentantskabsmødet afholdes d. 26. april 2007. 
 
Medlemmet behøver ikke at være medlem af kommunalbestyrelsen. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og  
personalemæssige 
konsekvenser: 
 

Ingen 

Bilag: Ingen 
 

Indstilling: Chefen for Politisk Sekretariat indstiller overfor Økonomiudvalg og Byråd 
at 

1. der udpeges et medlem til repræsentantskabet for Fonden Won-
derful Copenhagen. 

 
Beslutninger: Økonomiudvalget den 17. april 2007: 

 
Borgmesteren foreslog Michael Harder.  
Forslaget anbefales. 
 
Byrådet den 24. april 2007: 
 
Michael Harder blev valgt. 
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Sag nr. 67 Igangsætning af analyse for harmonisering af idrætsfacilitetsområ-

det  
 

Journal nr.: 04.00.00A 
 

Sag fra: Direktøren for Kultur, Borgerservice og IKT 
 

Lovgrundlag: Intet. 
 

Sagsfremstilling: Sammenlægningsudvalget besluttede i forbindelse med vedtagelsen af 
budget 2007 at friholde idrætsfacilitetsområdet for specifikke besparel-
ser, idet områdets organisering i de fire sammenlægningskommuner var 
så forskellig, og at ikke var muligt at gennemføre en hensigtsmæssig 
harmonisering pr. 1.1. 2007. 
 
Det blev derfor besluttet at gennemføre en analyse af idrætsfacilitetsom-
rådet i 2007, der på et overordnet niveau, og med udgangspunkt i en 
statusbeskrivelse skal belyse fordele og ulemper ved alternative modeller 
for harmonisering af området, således at den politiske beslutning for valg 
af fremtidig organisation og struktur kan indgå i arbejdet med budget 
2008.  
 
Der henvises til bilaget: ”Forslag til kommissorium”, som beskriver bag-
grund, formål og tidsramme for analysen. 
 

Bevilling: Kultur- og fritidsudvalgets ramme til udvalgets egen disposition. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 
 

Ingen. 

Bilag: 1.   Forslag til kommissorium (eftersendes) 
2.  Statusbeskrivelse 
 

Indstilling: Direktøren for Kultur, Borgerservice og IKT indstiller til udvalget: 
 

1. At udvalget over for økonomiudvalget og byrådet anbefaler, at 
forslaget til kommissorium for analyse af idrætsfacilitetsområdet 
godkendes. 

 
Beslutninger: Kultur- og Fritidsudvalget, den 11. april 2007: 

Udvalget anbefaler over for Økonomiudvalg og Byråd at godkende kom-
misoriet med forslag, at udgiften til analysen afholdes af administrations-
kontoen. 
 
Økonomiudvalget den 17. april 2007: 
 
Udgift til analyse forventes holdt indenfor 0,1 mio. kr. 
 
Udvalgets indstilling anbefales. 
 
Byrådet den 24. april 2007: 
 
Økonomiudvalgets indstilling godkendt. 
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Sag nr. 68 Jægerspris Garden – ansøgning om tilladelse til fortsat brug af By-

våben for Gl. Jægerspris kommune 
 

Journal nr.: 00.02.00G01 
 

Sag fra: Direktøren fra Kultur, Borgerservice og IKT 
 

Lovgrundlag: Ingen 
 

Sagsfremstilling: Jægerspris Garden søger om tilladelse til fortsat at anvende byvåben fra 
Gl. Jægerspris kommune på såvel uniformer som fane. 
Uniformerne har et påsyet mærke med byvåbnet og det er indvævet i fa-
nen. 
Juridisk er der jf. KL ingen lovmæssige hindringer for Gardens fortsatte 
anvendelse af det gamle byvåben, da det ikke er beskyttet ved lovgivning.
I forbindelse med vedtagelsen af budgettet for 2007 besluttede Byrådet, at 
der skulle indledes en dialog med Garden om et evt. navneskifte til Frede-
rikssund Garden. 
 
Kultur- og fritidssekretariatet har holdt møde med formanden for Jægers-
pris Garden, som udtrykte ønske om, at Garden beholdt navnet frem til og 
med 2009, hvor den har 50 års jubilæum. 
 
Der eksisterede en Frederikssund Garde frem til 2000, hvor den blev op-
løst. Garden har forbeholdt sig muligheden for at opstå igen inden for en 
10 års periode, Gardens uniformer opbevares stadigvæk til evt. senere 
brug. 
 
Det vil derfor konflikte med et navneskift allerede nu for Jægerspris Gar-
den. 
 
Jægerspris Garden, der blev dannet som et skole- og ungdomsorkester i 
1959, består p.t. af ca. 45 personer, hvoraf de knap 40 er under 25 år. 
Jægerspris Garden modtager et årligt kommunalt tilskud på kr. 
140.000 mod at stå til rådighed til aftalte arrangementer. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomi og perso-
nalemæssige kon-
sekvenser: 
 

Ingen 

Bilag: 1. Ansøgning fra Jægerspris Garden. 
2. KL Administrativ information nr. 2103 af 24. november 2006. 
 

Indstilling: Direktøren for Kultur, Borgerservice og IKT indstiller til Udvalget: 
 

At Jægerspris Garden bibeholder navnet til og med 2009, hvorefter 
spørgsmålet tages op igen. 
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Beslutninger: Kultur- og Fritidsudvalget den 11. april 2007: 

Udvalget anbefaler over for Økonomiudvalg og Byråd at godkende indstil-
lingen, med forslag at garden i en overgangsperiode undlader byvåben på 
eventuelle nye uniformer. 
 
Økonomiudvalget den 17. april 2007: 
 
Anbefales. 
 
Byrådet den 24. april 2007: 
 
Godkendt. 
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Sag nr. 69 
 

Kvalitetsstandarder for personlig og praktisk hjælp 2007  

Journal nr.:  
 

16.08.05.P23  

Sag fra:  
 

Direktøren for Social, Arbejdsmarked og Kommunikation  

Lovgrundlag:  
 

Servicelovens § 83  

Sagsfremstilling:  Som aftalt på det ordinære udvalgsmøde møde den 7. marts 2007, 
genoptages sagen om kvalitetsstandard for madudbringning. 
 
Udvalget ønskede at få belyst de økonomiske og ernæringsmæssige 
konsekvenser ved fravalg af biret, og om det var muligt at opnå det 
rigtige ernæringsindhold i en ret. 
 
300 borgere modtager i dag madudbringning, som indeholder 2 retter 
og taksten er 51 kr. 
Erfaringerne i Slangerup, Jægerspris og Skibby, hvor borgerne tidligere 
har kunnet fravælge biretten med takstreduktion, viste at ca. halvdelen 
fravalgte biretten. 
Taksten for biretten udgør 10 kr., og hvis valgmuligheden indføres, og 
halvdelen af borgerne ønsker denne mulighed, vil en anslået min-
dreindtægt udgøre ca. 50.000 kr. pr. år 
 
Ud fra en ernæringsmæssig betragtning kan det være svært at dække 
borgerens energibehov alene i en hovedret. Dette set ud fra de givne 
anbefalinger for normal kost til ældre. Middagsmåltidet skal ud fra an-
befalinger fra Dansk institutionskost dække det daglige energibehov 
med mellem 25-30 % af den daglige energi tilførsel. 
I kostdagsberegningen tages der udgangspunkt i Kost og Ernærings-
forbundets beregningsmetode, og madudbringningen udgør 0,5 kost-
dage. Heraf udgør biretten 0,1 kostdag. 
Ved fravalg af biret skal hovedretten alene opfylde energibehovet i mid-
dagsmåltidet. Det vil sige at energitætheden skal være større og ho-
vedretten skal beriges med 0,1 kostdag. En energiberigelse vil fordyre 
hovedretten, samtidigt med at produktionen skal laves særskilt til de 
borgere som fravælger biretten. 
 

Bevilling:  Der er ikke bevillingsmæssig dækning for en anslået mindreindtægt på 
kr. 50.000, og udviklingen må følges tæt i de løbende budgetopfølgnin-
ger. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger:  
 

Ingen. 

Bilag:  Er tidligere udleveret til mødet den 7. marts 2007. 
 

Indstilling:  Direktøren for Social, Arbejdsmarked og kommunikation anbefaler at 
Social- og Ældreudvalget indstiller overfor økonomiudvalget og Byrå-
det:  
 

1. At der skabes mulighed for fravalg af biret i madudbringningen 
med takstreduktion.  
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Beslutninger:  Social- og Ældreudvalget den 11. april 2007: 
  
Udvalget fastlægger at et almindeligt måltid består af hovedret og biret 
og taksten ikke nedsættes ved fravalg af biret, idet udvalget afventer 
den samlede mad produktions analyse som afsluttes august 2007. 
 
Økonomiudvalget den 17. april 2007: 
 
Udvalgets indstilling anbefales. 
 
Byrådet den 24. april 2007: 
 
Godkendt. 
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Sag nr.  70 
 

Kommunal redegørelse i forbindelse med udarbejdelse af Rammeaf-
tale 2008, på det sociale område, på det almene ældreboligområde 
og specialundervisningsområdet 
 

Journal nr.: 
 

 

Lovgrundlag: Lov om Social Service. Lov nr. 573 af 24.06.2005. 
Bekendtgørelse nr. 36 af 23.01.2006 om Rammeaftale mv. på det socia-
le område. 
 

Sag fra: 
 

Direktøren for Social, Arbejdsmarked og Kommunikation  

Sagsfremstilling: I henhold til Lov om Social Service §§ 6 og 108 skal Regionsrådet og 
Kommunalbestyrelserne i Region Hovedstaden årligt indgå en rammeaf-
tale om drift og udvikling af tilbud og institutioner i regionen.  
 
Denne sagsfremstilling omhandler udelukkende tilbud på voksenområ-
det. 
 
På det sociale område og specialundervisningsområdet omfatter Ram-
meaftalen de tilbud, der drives af Region Hovedstaden og de tilbud, som 
kommunerne har overtaget/ vil overtage. 
 
Rammeaftalen vedrører udbud og efterspørgsel af pladser i det kom-
mende år, og bygger på redegørelser som kommunerne skal indsende til 
Regionen senest 1. maj. 
 
Med hensyn til behov bygger oplysningerne i redegørelsen på det talma-
teriale, der var til rådighed ved udarbejdelse af sidste års redegørelse, 
samt talmateriale udsendt fra Region Hovedstaden. 
Endvidere indgår oplysninger, der skal indhentes hos sociale tilbud samt 
rådgivnings - og uddannelsesinstitutioner indenfor handicap-området. 
 
Der har indtil nu ikke har været tilstrækkelig talmateriale til rådighed, der 
kan opfylde de detaljerede behov for beskrivelser i redegørelsen. 
Der er dog umiddelbart ikke noget, der tyder på en ændring i behovet, 
set i forhold til sidste års redegørelse til Rammeaftalen for 2007. 
 
Social Service arbejder med at indhente det fornødne talmateriale til 
udarbejdelse af redegørelsen med alle efterspurgte detaljer. 
 
Efterspørgsel: 
 
Forbruget beskrives på følgende ydelser:  

• Dagtilbud til voksne handicappede og sindslidende: 142 pladser 
• Døgntilbud til voksne med sindslidelse samt til voksne med han-

dicap: 123 pladser 
• Behandling af misbrug: 36 døgnforløb og 351 ambulant forløb 
• Kvindekrisecenter og herberg: 6 pladser 
• Rehabilitering og genoptræning: 16 forløb 
• Specialundervisning og rådgivning til voksne og børn: 695   
• Landsdækkende sociale tilbud:  
• Landsdækkende undervisningstilbud: 
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Udbud: 
 

• Tilbud der er omfattet af Rammeaftalen 
• Tilbud der ikke er omfattet af Rammeaftalen, men som kommu-

nen ønsker nævnt. 
 

Rammeaftalen vedrører desuden kommunernes planer for overtagelse af 
de Regionale tilbud/ institutioner. Vedrørende dette emne henvises til 
separat sag til Social- og Ældreudvalget, omhandlende Frederikssund 
Kommunes procesplan for overtagelse af de Regionale tilbud på vok-
senområdet. 
  
De budgetmæssige konsekvenser af rammeaftalen tages løbende op i 
budgetopfølgningen og i forbindelse med udarbejdelse af budgetgrund-
laget for 2008. 
 
Administrativt har Social Service sendt sagen til høring i handicaprådet, 
og bedt om et svar inden byrådets behandling af sagen den 24. april 
2007.  
 

Bevilling: 
 

 

Økonomiske og  
personalemæssige 
bemærkninger: 
 

Budgetafdelingen har ingen bemærkninger. 

Bilag: 1. Skema omhandlende efterspørgsel  

2. Skema omhandlende udbud  
 

Indstilling: Direktøren for Social, Arbejdsmarked og Kommunikation anbefaler, at 
Social- og ældreudvalget indstiller til Økonomiudvalg og Byråd:  
 

1. at redegørelsen godkendes med de skitserede dimensioner for 
udbud og efterspørgsel på det sociale område og specialunder-
visningsområdet samt at Handicaprådets høringssvar indarbej-
des i det endelige svar til Region Hovedstaden. 

 
Beslutninger: Social- og Ældreudvalget har på sit møde den 11. april 2007 tiltrådt 

indstillingen. 
 
Økonomiudvalget den 24. april 2007: 
 
Anbefales 
 
Byrådet den 24. april 2007: 
 
Godkendt. 
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Sag nr. 71 Meddelelser 
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Lukket møde 
Sag nr. 72 Rådhuskonditoriet – udlejning 

 
Journal nr.: 000816-2007 

 
Sag fra: Direktørerne for Sundhed og Administration samt fra Erhverv og tek-

nik  
 

Lovgrundlag: Bekendtgørelse om offentligt udbud ved salg af kommunens faste 
ejendomme 
Lov om leje 
 

Lukkede informa-
tioner: 

..... 

Sagsfremstilling: Frederikssund Byråd har på sit møde den 8. marts 2005 taget stilling 
til anvendelse af lokalerne i stueetagen på kommunens ejendom 
Torvet 1, Frederikssund. Her besluttedes det at lejemålet Torvet 
1/Østergade 3 D, skulle udlejes som primært bageri, sekundært cafè 
eller andet på nærmere angivne vilkår.  
 

Bevilling: 
 

- 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 
 

- 

Bilag: 1. Bemærkninger til sagen af 21. marts 2007 
2. Skrivelse af 20. marts 2007 fra Hanne Darling, til Erhvervs- og 

turistdirektøren samt udtalelse sendt via mail af 23. marts 2007 
fra Erhvervs- og turistdirektøren.  

(Bilagene til pkt. 2. blev omdelt på mødet).  
 

Indstilling: Det indstilles til Erhvervs- og arbejdsmarkedsudvalget at anbefale 
overfor Økonomiudvalg og byråd  

1. At der tages principiel stilling til på hvilke vilkår og til hvilket 
formål  lejemålet Torvet 1/Østergade 3D annonceres til leje, 
herunder at udvalget vælger  model 1, 2 eller 3, som angivet 
under lukkede informationer.  

2. At  lokalet evt. udbydes med en minimulmsleje … 
 

3. At administrationen bemyndiges til at indgå aftale med den 
tilbudsgiver, der bedst opfylder kravene i den valgte model. 

 
Beslutninger: Erhvervs- og arbejdsmarkedsudvalget anbefaler på sit møde den 

26. marts 2007 
1. at lokalet udbydes til en minimumsleje ……. med henblik på 

at prioritere cafe eller lign. på et højt kvalitetsniveau på linie 
med udtalelsen fra  Erhvervs- og turistcentret. 

Udtalelsen fra Erhvervs- og Turistcentret blev uddelt på mødet.  
 
Økonomiudvalget den 17. april 2007: 
 
Det anbefales at lokalet udbydes til en minimumsleje som angivet i 
bilag 1. 
 



Frederikssund Kommune 
Byrådet 
 

Mødet den 24. april 2007 

 

 37

Byrådet den 24. april 2007: 
 
Godkendt. 
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